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Aan de algemeen bestuursleden van hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier 

 

 

In de gemeenteraad van Castricum leven grote zorgen over de stort van granuliet (een afvalproduct 
uit de steenindustrie) bij de Saskerleidam in het Alkmaardermeer. De stof bevat naar de informatie 
die ons ter beschikking staat (poly)acrylamide, een stof die gezondheidsrisico's met zich meebrengt 
met mogelijk vergaande gevolgen voor het milieu en de gezondheid van omwonenden.  
De raad heeft zijn zorgen geuit via een reeks schriftelijke vragen een brief aan burgemeester Tap van 
Castricum waarin is gevraagd de stort onmiddellijk te doen stoppen. 
 

Burgemeester Tap heeft de raad per brief (16 mei 2025) laten weten dat hij zich verlaat op informatie 
van het Hoogheemraadschap, dat het Hoogheemraadschap vergunning heeft afgegeven voor de 
stort; dat daarbij de voorwaarde is gesteld dat het granuliet niet het potentieel giftige 
(poly)acrylamide mag bevatten en dat het Hoogheemraadschap, voor de stort plaatsvond  via een 
meting heeft geconstateerd dat het granuliet geen acrylamide bevat.  
 

Onze zorgen zijn met deze informatie niet weggenomen. Er is alle reden om te vrezen dat het 
granuliet dat is gebruikt wel degelijk (poly)acrylamide bevat omdat de leverancier van granuliet die 
stof standaard toevoegt als bindmiddel.  
Deskundigen verzekeren ons verder dat (poly)acrylamide, nadat het is toegevoegd als bindmiddel, 
niet meer via een meting is aan te tonen maar desondanks wel de giftige werking kan hebben.  
 

Onze zorgen worden verder ingegeven door het feit dat veel eerder al zorgen zijn geuit omrent het 
gebruik van granuliet, in de natuur. Er is een langlopende juridische procedure waarin door het 
gerechtshof in hoger beroep is vastgesteld dat granuliet niet als schone grond mag worden 
beschouwd. Het RIVM heeft in 2023 de rijksoverheid gerapporteerd dat als de stof (poly)acrylamide 
afbreekt de toxische stof acrylamide vrijkomt. Acrylamide staat op de lijst Zeer Zorgwekkende Stoffen 
(ZZS) omdat het kankerverwekkend is. "Door het gebruik van polyacrylamide is de kans op de 
introductie of vorming van een zeer zorgwekkende stof in het milieu aanwezig" schrijven de RIVM 
onderzoekers. Volgens het RIVM moet de overheid voorzorgsmaatregelen nemen om "de 
blootstelling aan deze stoffen zo laag mogelijk te houden door gebruik van deze stoffen te 
verminderen en de ontwikkeling en het gebruik van alternatieven te stimuleren". 
 

Wij vragen nu via deze brief of u in het algemeen bestuur uw Hoogheemraad wilt oproepen  het 
voorzorgsprincipe te hanteren op basis van de informatie van het RIVM en de uitspraak van het 
Gerechtshof, de vergunning te herroepen en te bewerkstelligen dat de stort van granuliet wordt 
gestopt en zo mogelijk het al gestorte granuliet te laten verwijderen.  
Indien u van mening blijft dat er geen schadelijke stoffen zijn toegevoegd, hoe het 
hoogheemraadschap de situatie zal monitoren.  
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